
 
 
 
 

31. januar 2007 
  
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. den aflyste generalforsamling i Royal Greenland 
(Landstingsmedlem Palle Christiansen, Demokraterne) 
 
Begrundelse: 
Det var med vantro, at jeg den 30. januar 2007 kunne konstatere, at generalforsamlingen i Royal 
Greenland blev aflyst kort inden, den skulle begynde. 
 
Af Sermitsiaqs netavis fremgår følgende: 
 
”Den med spænding imødesete generalforsamling i Royal Greenland blev i eftermiddags aflyst og 
udsat på ubestemt tid.  
 
Ved mødets begyndelse meddelte advokat Peter Schriver, som bestyrelsen havde udpeget som diri-
gent på generalforsamlingen, at der var visse formalitetsproblemer i forbindelse med bestyrelses-
valget, som betød, at han havde anbefalet bestyrelsen, direktionen og eneaktionæren ved landssty-
remedlem Siverth K. Heilmann at aflyse generalforsamlingen.  
 
Advokat Peter Schriver uddybede ikke årsagen til aflysningen, før dørene blev lukket.” 
 
Efter Demokraternes opfattelse er det bemærkelsesværdigt, at landets største virksomhed - der vel at 
mærke er ejet af Hjemmestyret - ikke er i stand til at sikre, at formalia er i orden ved en ordinær 
generalforsamling. Dette fremmer ikke tilliden til selskabet eller til Grønlands Hjemmestyre på et 
tidspunkt, hvor selskabet i forvejen befinder sig i en kritisk overgangsfase. 
 
På den baggrund har jeg følgende spørgsmål til Landsstyret: 
 

1. Hvilke formalia var der tale om? 
 

2. Var der andre forhold, der bidrog til beslutningen om at aflyse og udskyde den ordinære ge-
neralforsamling? 

 
3. Hvorfor har Landsstyret endnu ikke informeret offentligheden om baggrunden for aflysnin-

gen af generalforsamlingen? 
 

4. Hvornår forventer Landsstyret, at en ny generalforsamling kan afholdes? 
 
Efter Demokraternes opfattelse er disse spørgsmål af en så hastende karakter, at de bør besvares 
hurtigst muligt og gerne inden den normale frist på ti arbejdsdage. 
 
Det skyldes, at landets største virksomhed i forvejen er i en uafklaret situation både hvad angår be-
styrelse og hvad angår den daglige ledelse. Det er således særdeles vigtigt, at en ny generalforsam-
ling bliver stablet på benene hurtigst muligt, og at offentligheden får kendskab til, hvorfor general-
forsamlingen så pludseligt blev aflyst. 


